
Protokół Nr IX/2/2024 

z II sesji Rady Gminy w Rakszawie 

z dnia 23 maja 2024 r. 

 

Sala narad Urzędu Gminy w Rakszawie. 

Obecni według załączonej listy obecności. 

Sesję otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan Paweł Przybyło, powitał wszystkich 

zebranych, po czym stwierdził, że w sesji bierze udział 15 radnych, co stanowi quorum i Rada 

może podejmować wiążące uchwały. Pan Przewodniczący powiedział iż radni otrzymali 

zaproponowany porządek, zapytał czy ktoś chce wprowadzić zmiany do porządku obrad. 

Pan Wójt w związku z koniecznością przeprowadzenia wyborów sołtysów w sołectwach 

Rakszawa Dolna, Rakszawa Górna i Rakszawa Kąty zgłosił wniosek o  wprowadzenie do 

porządku obrad dodatkowego punktu tj. „Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów 

sołtysów oraz ustalenia kalendarza wyborczego”. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy ktoś chce wprowadzić inne zmiany, w związku 

z tym że nikt nie zaproponował innych zmian poddał pod głosowanie przyjęcie wniosku  

o wprowadzenie do porządku obrad punktu „Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia 

wyborów sołtysów oraz ustalenia kalendarza wyborczego”. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad, dodatkowy 

punt został wprowadzony pod pozycją 14, w związku z czym zmieniła się numeracja 

pozostałych punktów o jeden wzwyż. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy odczytał zatwierdzony porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum 

2. Przyjęcie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z I sesji Rady Gminy 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie 

między sesjami 

5. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym 

6. Sprawozdanie Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady 

Gminy 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru przewodniczących komisji stałych 

8. Podjęcie uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy i ich składów 

osobowych 

9. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta 

10. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2024 r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLI/342/22 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 27 lipca 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

stanowiącej własność Gminy Rakszawa 

12. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 

2024 



13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Rakszawa na lata 2024 - 2031 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów oraz ustalenia kalendarza 

wyborczego 

15. Wnioski i zapytania radnych 

16. Sprawy różne 

17. Zakończenie obrad 
 
Ad. 3 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzeciego porządku obrad                         

tj. przyjęcia protokołu z I sesji Rady Gminy, zapytał, czy radni mają uwagi do protokołu, 

w związku z tym, że radni nie zgłosili uwag poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu z I sesji 

Rady Gminy. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzeci porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 4 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czwartego porządku obrad  

tj. informacji Przewodniczącego Rady Gminy z działań podejmowanych w okresie między 

sesjami. Pan Przewodniczący powiedział, iż w minionym okresie wraz z Panem Wójtem 

spotkał się z dyrektorami szkół podstawowych nr 1, nr 2 i nr 3, spotkanie dotyczyło 

planowanych remontów, ponadto spotkali się z mieszkańcami Rakszawy Kąty. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż wraz z Panem Wójtem oraz Dyrektorem 

Schroniska Młodzieżowego spotkali się z projektantami, którzy najprawdopodobniej będą 

przygotowywać projekt remontu tego Schroniska. Pan Przewodniczący  uznał punkt czwarty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 5  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piątego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Pan Wójt powiedział, że w okresie międzysesyjnym wziął udział w Konwencie Samorządów 

Powiatu Łańcuckiego, ustalono że Powiat Łańcucki wystawi wspólną ekspozycję na Dniach 

Pola w Boguchwale, jest to w tym roku impreza ogólnopolska, nasza Gmina będzie 

reprezentowana poprzez warsztaty tkackie, ponadto wziął udział w Festiwalu Zespołów 

Ludowych, odbył się tam Jarmark Kół Gospodyń Wiejskich, naszą Gminę reprezentowały 

KGW Rakszawa Mościny, KGW Rakszawa Środkowa oraz KGW Wydrze. Wystąpiła Kapela 

Brzeziny, wśród reprezentantów Gminy było także Gospodarstwo Rolne KWASIOREK Pana 

Sobusia, które promowało nasze lokalne miody, a także różnorodne przetwory z pigwy. Pan 

Wójt wraz z Panem Przewodniczącym odbył spotkania z dyrektorami szkół w sprawie 

planowanych remontów i potrzeb tych szkół, ponadto spotkali się z mieszkańcami Rakszawy 

Kątów, gdzie omówione zostały ich największe problemy. Pan Wójt odbył spotkanie 

z projektantami w sprawie projektu remontu schroniska i kuchni, konieczna będzie zmiana 

w budżecie, a już w lipcu trzeba ogłosić przetarg na tę inwestycję. Pan Wójt powiedział, iż 

podpisał umowę na rozbudowę żłobka w związku z czym od 3 czerwca do 16 września będzie 



trwał remont, a co za tym idzie dzieci ze żłobka przez ten okres czasu będą w budynku 

przedszkola w jednej sali, co będzie uciążliwe, ale po remoncie warunki w żłobku będą 

zdecydowanie lepsze. W dniu wczorajszym Pan Wójt uczestniczył w powiatowych obchodach 

Dnia Strażaka.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym uznał punkt piąty porządku 

obrad za wyczerpany. 

 

 Ad. 6  

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szóstego porządku obrad 

tj. sprawozdania Wójta Gminy z realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji Rady Gminy, 

o przybliżenie tego tematu poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż na poprzedniej sesji zostały podjęte uchwały: 

− Uchwała Nr I/1/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2024 roku w sprawie wyboru 

Przewodniczącego Rady Gminy – uchwała została przekazana do Urzędu 

Wojewódzkiego, 

− Uchwała Nr I/2/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 7 maja 2024 roku w sprawie wyboru 

Wiceprzewodniczącego Rady Gminy – uchwała została przekazana do Urzędu 

Wojewódzkiego, 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Sekretarz, po czym uznał punkt szósty 

porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 7 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu siódmego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wyboru przewodniczących komisji stałych. Pan 

Przewodniczący powiedział, iż przy Radzie Gminy będą działać cztery komisje stałe, Komisja 

Rewizyjna, Komisja Gospodarcza Komisja Społeczna i Komisja Skarg Wniosków i Petycji, 

przybliżył zakres obowiązków przewodniczących komisji. Przewodniczący Rady Gminy 

powiedział, iż głosowanie będzie jawne, po czym przeszedł do wyboru Przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej, otworzył listę i poprosił radnych o zgłaszanie Kandydatów. 

Pan J. Niźnik zgłosił kandydaturę Pani E. Babiarz. 

Pani E. Babiarz wyraziła zgodę. 

Pan S. Piersiak zgłosił kandydaturę Pani M. Janas - Piwińska. 

Pani M. Janas – Piwińska wyraziła zgodę. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zgłosić inne kandydatury, w związku                     

z tym, że radni nie zgłosili innych kandydatur zamknął listę, po czym przeszedł do głosowania 

nad wyborem Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„na E. Babiarz” – 8 radnych  

„na M. Janas – Piwińska” – 7 radnych  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż na Przewodniczącą Komisji Rewizyjnej została 

wybrana Pani E. Babiarz. Pan Przewodniczący Przeszedł do wyboru Przewodniczącego 

Komisji Gospodarczej, otworzył listę i poprosił radnych o zgłaszanie Kandydatów. 

Pan K. Kłosowski zgłosił kandydaturę Pana R. Wilczek 

Pan R. Wilczek wyraził zgodę. 



Pan P. Frączek zgłosił kandydaturę Pana S. Piersiak 

Pan S. Piersiak wyraził zgodę. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zgłosić inne kandydatury, w związku                     

z tym, że radni nie zgłosili innych kandydatur zamknął listę, po czym przeszedł do głosowania 

nad wyborem Przewodniczącego Komisji Gospodarczej.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„na R. Wilczek” – 8 radnych  

„na S. Piersiak” – 7 radnych  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż Przewodniczącym Komisji Gospodarczej został 

R. Wilczek. Pan Przewodniczący przeszedł do wyboru Przewodniczącego Komisji Społecznej, 

otworzył listę i poprosił radnych o zgłaszanie Kandydatów. 

Pani E. Babiarz zgłosiła kandydaturę Pana H. Pliś 

Pan H. Pliś wyraził zgodę. 

Pani M. Janas – Piwińska zgłosiła kandydaturę Pana M. Bardjan 

Pan M. Bardjan wyraził zgodę. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zgłosić inne kandydatury, w związku                      

z tym, że radni nie zgłosili innych kandydatur zamknął listę, po czym przeszedł do głosowania 

nad wyborem Przewodniczącego Komisji Społecznej.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„na H. Pliś” – 8 radnych  

„na M. Bardjan” – 7 radnych  

„wstrzymało się” – 0  

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż Przewodniczącym Komisji Społecznej został Pan 

H. Pliś. Pan Przewodniczący przeszedł do wyboru Przewodniczącego Komisji Skarg 

Wniosków i Petycji, otworzył listę i poprosił radnych o zgłaszanie Kandydatów. 

Pan G. Babiarz zgłosił kandydaturę Pana J. Niźnik 

Pan J. Niźnik wyraził zgodę. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zgłosić inne kandydatury, w związku                      

z tym, że radni nie zgłosili innych kandydatur zamknął listę, po czym przeszedł do głosowania 

nad wyborem Przewodniczącego Komisji Skarg Wniosków i Petycji.  

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„na TAK” – 14  

„na NIE” – 0  

„na NIE WIEM” – 1 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż Przewodniczącym Komisji Skarg Wniosków 

i Petycji został Pan J. Niźnik. Pan Przewodniczący odczytał uchwałę Nr II/3/24 Rady Gminy 

Rakszawa z dnia 23 maja 2024 roku w sprawie wyboru przewodniczących komisji stałych, 

a następnie poddał ją pod głosowanie. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 12  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 3 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt siódmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 8   

 



Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu ósmego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie powołania stałych Komisji Rady Gminy i ich składów 

osobowych. Pan Przewodniczący zaproponował, aby zrobić to w sposób zwyczajowy, ogłosi 

kilka minut przerwy w trakcie której radni zgłoszą się do tych komisji w których chcą pracować. 

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił przerwę.  

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady, po czym odczytał projekt uchwały 

uzupełniony o składy osobowe poszczególnych Komisji: 

I. Komisja Rewizyjna:  

− Edyta Babiarz – przewodnicząca  

− Marzena Janas – Piwińska – członek  

− Marcin Bardjan – członek 

− Elżbietą Piwińska – członek 

− Bogdan Kłosowski – członek 

− Jan Niźnik – członek 

− Arkadiusz Tama – członek 

− Krzysztof Kłosowski – członek 

− Dariusz Pokrzywa – członek 

− Piotr Frączek – członek 

− Stanisław Piersiak – członek 

II. Komisja Gospodarcza: 

− Radosław Wilczek – przewodniczący  

− Dariusz Pokrzywa – członek 

− Krzysztof Kosowski – członek 

− Piotr Frączek – członek 

− Stanisław Piersiak – członek 

− Bogdan Kłosowski – członek 

− Arkadiusz Tama – członek 

III. Komisja Społeczna: 

− Henryk Pliś – przewodniczący  

− Marcin Bardjan – członek 

− Marzena Janas – Piwińska – członek 

− Elżbieta Piwińska – członek 

− Grzegorz Babiarz – członek 

− Paweł Przybyło – członek 

IV. Komisja Skarg, Wniosków i Petycji 

− Jan Niźnik – przewodniczący  

− Grzegorz Babiarz – członek 

− Radosław Wilczek – członek 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod glosowanie uchwałę Nr II/4/24 Rady Gminy 

Rakszawa z dnia 23 maja 2024 roku w sprawie powołania stałych komisji Rady Gminy i ich 

składów osobowych. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt ósmy porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 9 



 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziewiątego porządku obrad                               

tj. podjęcia uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta. Pan Przewodniczący 

powiedział, iż na wynagrodzenie Wójta składa się z czterech składników: 

1) wynagrodzenie zasadnicze    

2) dodatek funkcyjny    

3) dodatek specjalny w wysokości 30% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 

funkcyjnego   

4) dodatek za wieloletnią pracę w tym przypadku w związku z przepracowaniem ponad 20 lat 

jest to 20% wynagrodzenia zasadniczego. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że zarówno w 1, jak i w 2 punkcie Rada może się 

poruszać w określonych widełkach   

Jeżeli chodzi o wynagrodzenie zasadnicze to minimalna kwota wynosi 8.200,00 zł, 

a maksymalna 10.250,00 zł, proponowana kwota to środek tego przedziału – 9.250,00 zł,  

Jeżeli chodzi o dodatek funkcyjny to minimalna kwota wynosi 2.520,00 zł, a maksymalna 

3.150,00 zł, proponowana kwota to środek tego przedziału – 2.850,00 zł,  

Pozostałe składniki określone są przez ustawodawcę, w tym przypadku wynoszą – dodatek 

specjalny w wysokości 30% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku funkcyjnego tj. 

w kwocie 3.630,00 zł, dodatek za wieloletnią pracę w wysokości 20% wynagrodzenia 

zasadniczego tj. w kwocie 1850,00 zł. Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję 

w temacie tej uchwały. 

Pan R. Wilczek zapytał, czy są to kwoty netto, czy brutto wynagrodzenia. 

Pani Skarbnik powiedziała, że są to kwoty brutto. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż aktualny Wójt Pan J. Krupczak nie dysponuje 

zastępcą będzie pracował sam. Pan Przewodniczący zapytał czy radni chcą zabrać głos, 

w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie odczytał i poddał 

pod głosowanie uchwałę Nr II/5/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 maja 2024 roku w sprawie 

ustalenia wynagrodzenia Wójta. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 11  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 4 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dziewiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 10 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dziesiątego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Rakszawa w 2024 r. Pan 

Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała iż, zgodnie z art. 11a ustawy z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie 

zwierząt  na Gminie spoczywa obowiązek zapobiegania bezdomności zwierząt i opieki nad 

bezdomnymi zwierzętami. Gmina spełniając ten obowiązek musi określić corocznie do dnia 31 

marca w drodze uchwały Program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt program ten zawiera wysokość środków finansowych przeznaczonych 



na jego realizację oraz sposób ich wydatkowania. W programie zostały określone obligatoryjne 

elementy opieki nad bezdomnymi zwierzętami oraz zapobiegania bezdomności zwierząt. 

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję, zapytał czy radni chcą zabrać głos, w związku 

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę 

Nr II/6/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 maja 2024 roku w sprawie przyjęcia Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Rakszawa w 2024 r. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt dziesiąty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 11 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu jedenastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLI/342/22 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 27 lipca 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił 

Pana Wójta.  

Pan Wójt powiedział, iż była to uchwała dotycząca sprzedaży budynku w którym 

zlokalizowany jest Ośrodek Zdrowia, gabinet rehabilitacji, gabinet stomatologiczny, apteka, 

lokale mieszkalne, pozyskane pieniądze miały służyć na realizację dochodów zaplanowanych 

w roku 2023. Pan Wójt powiedział, że tej chwili jest rok 2024, a w budżecie nie ma takiej 

potrzeby w związku z czym prosi o uchylenie tej uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Panu Wójtowi, po czym otworzył dyskusję w tym 

temacie. 

Pani I. Stopyra – mieszkanka Gminy Rakszawa i pracownik Ośrodka Zdrowia zapytała, czy 

może się zapoznać z tą uchwałą. 

Pan Wójt Przekazał Pani Stopyra uchwałę. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał treść uchylanej uchwały tj. uchwały Nr XLI/342/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa. 

Pani I. Stopyra powiedziała, iż z tego co wie, jak były komisje Centrum Medycznego z byłym 

Wójtem, sama uczestniczyła w obejściu, była tam mowa o sprzedaży mieszkań, żeby w ten 

sposób przyciągnąć młodych lekarzy, dla korzystających z tutejszego Ośrodka „to jest 

porażka”, zarówno w tym, jak i w ubiegłym tygodniu jest po jednym lekarzu, zapytała do kiedy 

jest umowa z Centrum Medycznym. Pani I. Stopyra mimo że to jest Jej pracodawca 

powiedziała, iż wszyscy ulegają naciskom Centrum Medycznego i jego „głupim obietnicom”, 

dodała iż pracuje 43 lata, a w tym monecie „Rakszawa zeszła na dziady ze służbą zdrowia”. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani I. Stopyra, powiedział iż myśli, że Jej słowa 

skierowane były bardziej do Rady poprzedniej kadencji, gdyż zarówno Pan Wójt, jak 

i większość Rady pracują dopiero przez ostatni miesiąc. 

Niezrozumiała wypowiedź Pani I. Stopyra (nie do mikrofonu). 

Przewodniczący Rady Gminy zwracając się do radnych poprzedniej kadencji zapytał, czym 

kierowali się decydując o sprzedaży tego budynku. 

Pan M. Bardjan powiedział, iż posiada przed sobą protokoły, z tamtej sesji, komisji, gdzie Pan 

Wójt powiedział, iż jest to teren Ośrodka Zdrowia, ale zaznaczył, że Gmina nie będzie 

sprzedawać Ośrodka, a uchwała jest potrzebna tylko po to, aby wydzielić i sprzedać mieszkania 

bo nie przynoszą one dochodów, mieszkańcy oczekują remontów, a czynsze są bardzo niskie, 



nie było mowy o sprzedaży Ośrodka Zdrowia. Jeżeli chodzi o lekarzy, to wielokrotnie i bardzo 

często były zapewnienia Centrum Medycznego zarówno ustne, jak i pisemne o zwiększeniu 

liczby lekarzy, niestety Centrum Medyczne nie wywiązało się z tych obietnic. 

Pan Wójt powiedział, iż poddał tę uchwałę pod obrady, gdyż tamta uchwała została podjęta, 

a Wójt ma obowiązek ją realizować, dodał iż Jego zdaniem ta uchwała nie jest dobra dla 

mieszkańców dlatego też przygotował uchwałę uchylającą. Pan Wójt powiedział, iż Ośrodek 

Zdrowia jest potrzebny, jeżeli chodzi o liczbę lekarzy, to jest wiele do zrobienia dlatego też 

wraz z Panem Przewodniczącym będą prowadzić rozmowy z Dyrektorem Centrum 

Medycznego, aby tę sytuację zmienić. Pan Wójt powiedział, że aby Ośrodek fizycznie istniał 

musi być uchylona uchwała, jeżeli nie będzie uchylona to jej zapis obliguje Wójta do 

wykonania, jeżeli Wójt nie będzie realizował uchwały wówczas można postawić Mu zarzut, że 

nie wykonuje uchwał Rady Gminy.  

Pan P. Frączek powiedział, iż zgadza się z Panem Wójtem, nie może być mowy o sprzedaży 

Ośrodka, niemniej jednak, czy nie można tak sprecyzować uchwały, aby znajdujące się tam 

mieszkania posłużyły jako karta przetargowa, dla pozyskania młodych lekarzy, którzy 

przyszliby tutaj pracować, zapytał czy w chwili obecnej mając taką uchwałę można to 

zrealizować, być może jeżeli ta uchwała zostanie uchylona takiej możliwości nie będzie. Pan 

radny poprosił o przygotowanie opinii prawnej w tej kwestii, żeby radni świadomie 

podejmowali uchwałę. Pan P. Frączek zgłosił wniosek o odroczenie procedowania uchwały 

w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLI/342/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 r. 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy ustosunkowując się do wypowiedzi Pana P. Frączek powiedział, 

iż uważa, że mieszkania w których mieszkają ludzie nie powinny być przedmiotem sprzedaży, 

w chwili obecnej Gmina stoi przed wykonaniem dużej inwestycji, wartej 8.000.000,00 zł, jest 

to remont schroniska, które będzie dysponowało mieszkaniami o podwyższonym standardzie. 

Pan Przewodniczący powiedział, iż czytając uchylaną uchwałę nie zauważył tam żadnej 

wzmianki o wydzieleniu mieszkań i zachęceniu młodych lekarzy, dodał że problem opieki 

zdrowotnej jest szerszy i trzeba będzie się nim zająć.  

Pan P. Frączek nawiązując do wypowiedzi Pana Przewodniczącego powiedział, że mieszkania 

będą w schronisku, trzeba mieć mieszkania dla niezamożnych rodzin, ale mieszkania 

w Ośrodku Zdrowia w założeniu powinny służyć lekarzom. Pan radny zgłosił wniosek 

formalny o odroczenie procedowania uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLI/342/22 

Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa. 

Pan Wójt zwracając się do Pana P. Frączek powiedział, iż ma wrażenie, że poprzednia Rada 

nie wiedziała jaką uchwałę podejmuje, uchwała ma jednoznaczne brzmienie, chodzi o sprzedaż, 

nie ma mowy o wydzieleniu mieszkań, w związku z czym ta uchwała powinna być uchylona. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie wniosek Pana P. Frączek o odroczenie 

procedowania uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLI/342/22 Rady Gminy Rakszawa 

z dnia 27 lipca 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej 

własność Gminy Rakszawa. 

Przewodniczący Rady Gminy w trakcie głosowania powiedział, iż popełnił błąd wciskając 

niewłaściwy przycisk, chciał zagłosować „przeciw”, a wcisnął „za”, w związku z czym 

poprosił, aby jeszcze raz włączyć głosowanie, gdyż chciałby zmienić swój głos. 

Pan P. Frączek powiedział, iż w naszym Sejmie były już przypadki reasumpcji głosowania. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o ponowne włączenie głosowania. 

Pan P. Frączek poprosił o głos. 

Przewodniczący Rady Gminy nie udzielił głosu Panu P. Frączek. 

Pan P. Frączek poprosił, aby w tej sprawie wypowiedział się radca prawny.  



Pan B. Sowa – radca prawny powiedział, że jeszcze przed zakończeniem głosowania 

i podaniem wyniku głosowania Pan Przewodniczący zgłosił, że się pomylił, poprawił się 

informując o tym Radę Gminy, w związku z czym nie ma mowy o reasumpcji głosowania, fakt 

głosowania został przerwany i ma być ponowiony, dodał iż uważa że jest zrobione zgodnie 

z przepisami. 

Przewodniczący Rady Gminy ponownie poddał pod głosowanie wniosek Pana P. Frączek 

o odroczenie procedowania uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLI/342/22 Rady 

Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż 

nieruchomości stanowiącej własność Gminy Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 7  

„przeciw” – 8  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż wniosek został odrzucony, zwracając się do Pani, 

która zabierała głos obiecał, że Rada zajmie się tematem Ośrodka Zdrowia.  

Pan P. Frączek zwracając się do Pana Wójta zapytał, czy na następne posiedzenie postara się 

o opinię prawną w kwestii możliwości technicznych, jakie są, żeby móc te mieszkania pozyskać 

do przekazania lekarzom, gdyż jest to mocna karta przetargowa. 

Pan Wójt zwracając się do Pana P. Frączek powiedział, iż z tego co pamięta głosowanie nad tą 

uchwałą było jednogłośne, radni świadomie głosowali, za sprzedażą Ośrodka, chyba że nie 

wiedzieli nad czym głosują. W tej chwili pan radny dokładnie wskazuje, że uchwała ma 

dotyczyć wydzielenia mieszkań i wydzierżawienia ich dla lekarzy, a nie sprzedaży Ośrodka 

Zdrowia. Pan Wójt powiedział, iż postara się taką uchwałę przygotować. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą jeszcze zabrać głos w temacie tej 

uchwały, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie odczytał 

jej treść i poddał pod głosowanie uchwałę Nr II/7/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 maja 

2024 roku w sprawie uchylenia Uchwały Nr XLI/342/22 Rady Gminy Rakszawa z dnia 27 lipca 

2022 r. w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości stanowiącej własność Gminy 

Rakszawa. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 9  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 6 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt jedenasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 12 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu dwunastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2024. 

Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż projekt uchwały obejmuje następujące zmiany: 

1. Zwiększa się dochody budżetu  o kwotę 928.000,00 zł, w tym: 

a) dochody bieżące o kwotę 908.000,00 zł, obejmujące: 

− Przyznane środki z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w ramach zadania „Eko Pierwszaki w Gminie Rakszawa” kwota 8.000,00 zł, 

− Przyznane środki z Rządowego  Funduszu Rozwoju Dróg  w ramach zadania pn: 

„Remont drogi gminnej publicznej nr 109951R Rakszawa-Kąty (Kołchoz) od km 0+000 

do 0+971 w miejscowości Rakszawa ” na podstawie wniosku kwota 900.000,00 zł; 

b) dochody majątkowe o kwotę 20.000,00 zł pochodzące z: 



− z budżetu Województwa Podkarpackiego w ramach Podkarpackiego Programu 

Odnowy Wsi na lata 2021-2025 na działania służące realizacji Sołeckich Strategii 

Rozwoju Wsi na zadanie: Integracja społeczności Sołectwa Rakszawa Dolna poprzez 

stworzenie miejsca spotkań i wypoczynku w plenerze Gminy Rakszawa. 

2. Zmniejsza się dochody budżetu  o kwotę 861.955,11zł, w tym: 

a) dochody bieżące o kwotę 320.100,00 zł, z tego: 

− dotacja na zadanie „Remont drogi gminnej publicznej nr 109956R Wydrze-Brzóza 

Stadnicka od km 0+000 do 0+340 w miejscowości Wydrze” Umowa nr RFRD-

G29/B/2023 w kwocie 320.000,00 zł; 

− korekta dochodu z tytułu opłaty produktowej w kwocie 100,00 zł; 

b) dochody majątkowe o kwotę 541.855,11 zł tj.: 

− aktualizacja kwoty środków przekazanych z Rządowego Funduszu Polski Ład: Program 

Inwestycji Strategicznych na realizację zadań inwestycyjnych w ramach zadania 

„Przebudowa dróg w gminie Rakszawa zapewniających dojazd do terenów 

inwestycyjnych” Edycja 2/2021/2709/PolskiLad kwota 9.000,00 zł; 

− dotacja z  PFRON na realizację programu  „Dostępna przestrzeń publiczna w ramach 

zadania „Budowa obiektów rekreacyjnych w miejscowości Rakszawa” na podstawie 

informacji o przyznaniu dofinansowania kwota 532.855,11 zł; zostały przekazane 

w poprzednim roku budżetowym, a ujęto je w projekcie budżetu na 2024 r. stąd 

konieczność korekty dochodów; 

Zwiększa się wydatki budżetu o kwotę 3.715.578,45 zł , w tym na: 

− wydatki bieżące o kwotę 2.806.100,95zł, 

− wydatki majątkowe o kwotę 909.477,50 zł. 

Zmniejsza się wydatki majątkowe budżetu o kwotę 9.000,00 zł  

Kwota z niewykorzystanych w poprzednim roku budżetowym środków wynikających 

z  rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze szczególnymi 

zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach wynosi 32.097,80 zł. 

Obejmuje ona wydatki związane z realizacją zadań: 

− gospodarki odpadami komunalnymi kwota 3.122,09 zł; 

− przeciwdziałanie alkoholizmowi kwota 28.975,71zł - wpływów z części opłaty za 

zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym w opakowaniach 

jednostkowych o ilości nominalnej napoju nieprzekraczającej 300 ml (tzw. małpkach), 

stanowiące jej dochód w wysokości 50% - wpływów z tej opłaty za sprzedaż napojów 

alkoholowych prowadzonych na jej terenie (zgodnie z art. 92 ust. 11 ustawy 

o wychowaniu w trzeźwości) z przeznaczeniem na gminny program przeciwdziałania 

alkoholizmowi.  

Wydatki bieżące obejmują: 

− wydatki w ramach zadania pn: „Remont drogi gminnej publicznej nr 109951R 

Rakszawa-Kąty (Kołchoz) od km 0+000 do 0+971 w miejscowości Rakszawa ” na 

podstawie wniosku w kwocie 1.500.000,00  zł; 

− bieżące utrzymanie dróg gminnych i wewnętrznych kwota 140.000,00 zł (rozdział 

60016, rozdział 60017 Drogi wewnętrzne); 

− usługi związane z gospodarką mieszkaniową w kwocie 90.000,00 zł (rozdział 70005 

Gospodarka gruntami i nieruchomościami); 

− wydatki związane z bieżącym funkcjonowaniem urzędu gminy (wynagrodzenia, 

umowy zlecenia, opłata za media i usługi) kwota 244.000,00 zł 

− wydatki związane z promocją gminy 6.000,00 zł; 

https://sip.lex.pl/#/document/16791032?unitId=art(9(2))ust(11)&cm=DOCUMENT


− wydatki związane z wypłatą ekwiwalentu pieniężnego za uczestnictwo w działaniu 

ratowniczym, akcji ratowniczej, szkoleniu lub ćwiczeniu oraz opłata za media i usługi  

kwota 50.000,00 zł; 

− na wydatki bieżące związane z funkcjonowaniem placówek oświatowych (opłaty za 

media) kwota 100.000,00 zł (rozdział 80101 Szkoły podstawowe); 

− uzupełnienie środków po przeprowadzonej aktualizacji podstawowej kwoty na jedno 

dziecko uczęszczającego do przedszkola w ramach dotacji na Niepubliczne    

Przedszkola kwota 187.000,00 zł  (rozdział 80104); 

− wydatki związane z dowozem dzieci do szkół kwota 50.000,00 zł ( rozdział 80113 

Dowożenie uczniów do szkół); 

− uzupełnienie dotacji na Niepubliczne  Publicznego Przedszkola na dziecko wymagające 

specjalnej organizacji nauki i metod pracy dla dzieci w przedszkolach kwota                

21.247,00 zł (rozdział 80149); 

wydatki bieżące pozostałe na realizację zadań kwota 208.000,00 zł (rozdział 80195) 

w tym na wydatki w ramach zadania „Eko Pierwszaki w Gminie Rakszawa”, 

wynagrodzenia nauczycieli wypłacane w związku z pomocą obywatelom Ukrainy 

kwota 68,15 zł środki wprowadzone z rozliczenia poprzedniego roku budżetowego; 

− wydatki związane z realizacją zadań w ramach gminnego programu przeciwdziałania 

alkoholizmowi kwota 28.975,71 zł (rozdział 85154); 

− wydatki związane z utrzymaniem  szkolnego schroniska młodzieżowego (opłaty za 

media) 100.000,00 zł (rozdział 85417); 

− wydatki związane z gospodarowaniem odpadami komunalnymi kwota 3.122,09 zł 

(rozdział 90002);  

− wydatki związane z  prowadzeniem punktu konsultacyjnego „Czyste powietrze” kwota 

10.000,00 zł; 

− wydatki związane z wyłapywaniem bezpańskich psów, koszty utrzymania psów 

w schroniskach, koszty leczenia weterynaryjnego i transportu do schronisk  kwota 

8.344,00 zł (rozdział 90013); 

− wydatki związane z bieżącym utrzymaniem obiektów sportowych  kwota 50.000,92 zł 

(rozdział 92601); 

− wydatki związane z realizacją zadania: Integracja społeczności Sołectwa Rakszawa 

Dolna poprzez stworzenie miejsca spotkań i wypoczynku w plenerze z Gminy 

Rakszawa kwota 9.343,08 zł (rozdział 92695); 

Wydatki majątkowe przeznacza się na: 

− zadanie Budowa sieci wodociągowej w miejscowości Rakszawa kwota 50.000,00 zł; 

− wydatki na dokumentacje projektową  projektu pn.”Cyfryzacja w Gminie Rakszawa nr 

FEPK.01.02-IŻ.00-0094/23 w kwocie 20.000,00 zł; 

− wydatki na dokumentację projektową w ramach zadania ”Przebudowa budynków 

oświatowych oraz użyteczności publicznej w Gminie Rakszawa” w ramach środków  

z Funduszu Przeciwdziałania COVID-19 z Programu Rządowego Fundusz Polski Ład 

kwota 50.000,00 zł. 

− wydatki na dokumentację projektową w ramach zadania Kompleksowa przebudowa 

i rozbudowa Szkolnego Schroniska Młodzieżowego "Rakowisko" w miejscowości 

Rakszawa Edycja 8/2023/416/PolskiLad kwota 100.000,00 zł, 

− kontynuacja zadania z poprzednich lat „Budowa i przebudowa sieci kanalizacji na 

terenie Gminy Rakszawa wsparcie finansowe inwestycji z subwencji uzupełniającej 

z budżetu państwa 2021 kwota 657.821,50 zł. 



− wydatki majątkowe związane z realizacja zadania: Integracja społeczności Sołectwa 

Rakszawa Dolna poprzez stworzenie miejsca spotkań i wypoczynku w plenerze 

z Gminy Rakszawa kwota 31.656,00 zł  (rozdział 92695); 

Dokonuje się aktualizacji  kwoty wydatków  na realizację zadań inwestycyjnych w ramach 

zadania „Przebudowa dróg w Gminie Rakszawa zapewniających dojazd do terenów 

inwestycyjnych” Edycja 2/2021/2709/PolskiLad zmniejsza wydatki na w/w zadanie o kwotę  

9.000,00 zł; 

Szczegółowe zestawienie według działów i rozdziałów klasyfikacji budżetowej dochodów 

i wydatków budżetu oraz zadań inwestycyjnych  zawierają Tabele Nr 1 i Nr 2 projektu uchwały.  

Wprowadzenie do budżetu wydatków powoduje zmianę wyniku budżetu 2024 r. z planowanej 

nadwyżki budżetu w wysokości 170.123,00 zł na deficyt budżetu w wysokości 3.470.410,56 

zł. Źródła finansowania zwiększonego deficytu określa § 2 projektu uchwały. 

Łączny deficyt budżetu po zmianach wynosi 3.470.410,56 zł i będzie sfinansowany z: 

1) z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach 

o kwotę 32.097,80 zł, 

2) z nadwyżki budżetu z lat ubiegłych w kwocie  1.510.744,76 zł,  

3) z wolnych środków budżetu, o których mowa w art. 217 ust pkt 6 ustawy kwota 

1.927.568,00 zł.  

Dochody budżetu roku 2024 r., o których mowa w pkt 2a w kwocie 320.000,00 zł oraz w pkt 

2b w kwocie 532.855,11 zł zostały ujęte w projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok, 

a następnie przyjęte do realizacji uchwałą budżetową na 2024 rok. 

Dochody te zostały przekazane do budżetu Gminy Rakszawa w końcu roku 2023. 

Po stronie wydatków  budżetu 2024 r. zostały ujęte zadania podlegające finansowaniu tymi 

dotacjami. 

Z uwagi na fakt przekazania tych dotacji w 2023 r. środki te miały wpływ na wynik budżetu 

2023 r., zwiększając nadwyżkę budżetu. Z tego powodu z uchwały budżetowej 2024 r. 

wyeliminowano (zmniejszono) dochody z tytułu tych dotacji, co spowodowało zwiększenie 

deficytu budżetu. Jako źródło finansowania ujętych w budżecie 2024 r. zadań remontowych 

i inwestycji wskazano przychody z nadwyżki budżetu z lat ubiegłych.    

W załączniku do uchwały przedstawiono zmiany kwot dotacji udzielanych z budżetu Gminy 

w 2024 r.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję 

w temacie tej uchwały. 

Pan S. Piersiak zapytał, z czego wynika przesunięcie 320.000,00 zł z drogi Wydrze – Brzóza 

Stadnicka. 

Pani Skarbnik powiedziała, że projekt budżetu na 2024 rok przygotowywany był w listopadzie, 

ten projekt był ujęty zarówno po stronie dochodowej, jak i wydatkowej, 320.000,00 zł było 

dofinansowania, środki przyszły pod koniec roku i nie było możliwości ich wprowadzenia jako 

autopoprawki do projektu budżetu, w związku z czym przeszły jako nadwyżka, a w tej chwili 

jest konieczność aktualizacji tych środków, zmniejszenia ich z 2024 r. gdyż weszły jako 

nadwyżka z 2023 r. 

Pani M. Janas – Piwińska powiedziała, iż na dokumentację projektową jest 170.000,00 zł, czyli 

ma rozumieć, że te prace będą zlecone firmom zewnętrznym.  

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym temacie, w związku 

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę 

Nr II/8/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 maja 2024 roku w sprawie wprowadzenia zmian 

w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2024. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 



„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, iż  podjęta uchwała będzie miała, w sprawie 

wprowadzenia zmian w budżecie Gminy Rakszawa na rok 2024, odczytał jej treść, po czym 

uznał punkt dwunasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 13 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu trzynastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy Rakszawa na 

lata 2024 - 2031. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Skarbnik. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż w związku ze zmianami budżetu Gminy Rakszawa w zakresie: 

1) zmiany planu dotacji na zadania bieżące,  

2) zwiększenia planowanych wydatków bieżących i majątkowych budżetu,  

3) zmiany wyniku budżetu,  

4) zwiększenia przychodów budżetu,. 

Dokonuje się aktualizacji Wieloletniej Prognozy Finansowej: 

1) Zwiększenia dochodów budżetu do kwoty 57.786.847,47 zł, w tym dochodów 

bieżących do kwoty 41.006.713,32 zł, dochodów majątkowych do kwoty 16.780.134,15 

zł. 

2) Zwiększenia wydatków budżetu do kwoty 61.257.258,03 zł, z tego wydatków 

bieżących do kwoty 41.696.966,71 zł, wydatków majątkowych do kwoty 19.560.291,32  

zł; 

3) Zmiana wyniku finansowego z nadwyżki budżetowej w kwocie 170.123,00 zł na deficyt 

budżetu wynosi 3.470.410,56 zł.  

4) Zwiększenia przychodów budżetu do kwoty 3.870.410,56 zł z przeznaczeniem na: 

− finansowanie deficytu budżetu w kwocie 3.470.410,56 zł; 

− na spłatę długu gminy 400.000,00 zł. 

W załączniku Nr 2  Wykaz przedsięwzięć dodaje się na rok 2025 zadanie pn. Cyfryzacja 

w Gminie Rakszawa” nr FEPK.01.02-IŻ.00-0094/23 Usprawnienia procesów 

administracyjnych oraz poprawy jakości obsługi; mieszkańców, pracowników urzędu 

i przedsiębiorców na terenie gminy. Zadanie podlega finansowaniu ze środków UE w kwocie 

4.608.583,94 zł tj.77,69% wartości kosztorysowej zadania (przedsięwzięcia). 

Jak wynika pisma Marszałka województwa Podkarpackiego Nr PI-VII.433.55.1.2024.MSz 

dnia 13 marca 2024 r. poziom dofinasowania może zostać zwiększony do 85% wartości 

kosztorysowej pod warunkiem dostępności środków. 

Łączne nakłady wynoszą 5.951.322,21 zł, z tego podlegające finansowaniu ze środków UE 

4.608.583,94 zł  

Plan wydatków na 2024 rok 20.000,00 zł i określa to uchwała budżetowa.  

Limit wydatków na 2025 rok  5.931.332,21 zł. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował Pani Skarbnik, po czym otworzył dyskusję 

w temacie tej uchwały, Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos, w związku 

z tym, że radni nie zabrali głosu zamknął dyskusję, a następnie poddał pod głosowanie uchwałę 

Nr II/9/24 Rady Gminy Rakszawa z dnia 23 maja 2024 roku w sprawie zmiany wieloletniej 

prognozy finansowej Gminy Rakszawa na lata 2024 - 2031. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 



„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt trzynasty porządku obrad za wyczerpany. 

 

Ad. 14 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu czternastego porządku obrad 

tj. podjęcia uchwały w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów oraz ustalenia kalendarza 

wyborczego. Pan Przewodniczący o przybliżenie projektu tej uchwały poprosił Pana Wójta. 

Pan Wójt oddał głos Pani Sekretarz. 

Pani Sekretarz powiedziała, iż w dniu 9 czerwca 2019 r. odbyły się wybory na sołtysów, 5 lat 

później ta data zbiega się z terminem Wyborów do PE, tego nie można było przewidzieć. 

W trakcie minionej kadencji zmarli sołtysi w sołectwach Wydrze i Węgliska Pan D. Szott i Pan 

J. Kuca, w związku z czym odbyła się wybory w 2021 roku. Ta uchwała dotyczy wyborów 

sołtysów w tych sołectwach, gdzie odbyły się one w 2019 roku, gdyż tam kończy się kadencja.  

Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję w temacie tej uchwały, po czym odczytał 

kalendarz wyborczy będący załącznikiem do uchwały. Pan Przewodniczący powiedział, że do 

przeprowadzenia wyborów trzeba powołać komisje wyborcze. 

Pani Sekretarz powiedziała, że jeżeli ktoś z radnych zamierza kandydować na sołtysa, wówczas 

nie może być członkiem komisji wyborczej w sołectwie, w którym będzie kandydował.  

Przewodniczący Rady Gminy ogłosił kilka minut przerwy. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady, powiedział iż w trakcie przerwy 

udało się uzupełnić składy komisji wyborczych, po czym odczytał treść uchwały uzupełnionej 

o składy osobowe komisji. 

„Powołuje się Sołecką Komisję Wyborczą w Rakszawa Dolna w składzie: 

1. Jan Niźnik  

2. Marcin Bardjan 

3. Marzena Janas – Piwińska  

4. Magdalena Wieloch” 

„Powołuje się Sołecką Komisję Wyborczą w Rakszawa Górna w składzie: 

1. Dariusz Pokrzywa 

2. Edyta Babiarz 

3. Bogdan Kłosowski 

4. Agnieszka Fergisz – Woźniak” 

„Powołuje się Sołecką Komisję Wyborczą w Rakszawa Kąty w składzie: 

1. Henryk Pliś 

2. Grzegorz Babiarz 

3. Radosław Wilczek 

4. Grzegorz Stopyra” 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie uchwałę Nr II/10/24 Rady Gminy 

Rakszawa z dnia 23 maja 2024 roku w sprawie zarządzenia wyborów sołtysów oraz ustalenia 

kalendarza wyborczego. 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych, którzy głosowali 

„za” – 15  

„przeciw” – 0  

„wstrzymało się” – 0 

Przewodniczący Rady Gminy uznał punkt czternasty porządku obrad za wyczerpany. 



Ad. 15 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu piętnastego porządku obrad 

tj. wnioski i zapytania radnych. Pan Przewodniczący zapytał, czy radni chcą zabrać głos w tym 

punkcie, w związku z tym, że radni nie zabrali głosu uznał punkt piętnasty porządku obrad za 

wyczerpany.  

 

Ad. 16 

 

Przewodniczący Rady Gminy przeszedł do realizacji punktu szesnastego porządku obrad 

tj. sprawy różne. 

Pan M. Mierzwa zapytał, kiedy będą zakupione dmuchańce, jest to zakup dla najmłodszych, 

a zbliża się Dzień Dziecka.  

Pani Skarbnik powiedziała, że kiedy są już środki zapisane w budżecie, to zakup powinien 

nastąpić w miarę szybko. 

Pan D. Pokrzywa zapytał, czy dmuchańce będą służyły tylko mieszkańcom Wydrza, czy całej 

Gminy, czy będzie je można przewozić. 

Pani Skarbnik powiedziała, iż wydaje Jej się, że będzie można przewozić, wszystko jest do 

dogrania. 

Pan M. Bardjan powiedział, iż mieszkańcy zgłaszają Mu potrzebę zadbania o bezpieczeństwo 

na drodze obok GOKiC do stadionu, chodzi o założenie tam progu zwalniającego, niestety 

okazuje się, że nie da się tam założyć progu zwalniającego, gdyż jest tam cienka warstwa masy 

i nie będzie się to trzymać. Druga sprawa dotyczy luster drogowych, chodzi o wyjazd z dróg 

bocznych na drogę główną, niektóre lustra bardzo zakłamują jeżeli chodzi o odległości, w tym 

przypadku chodzi o lustra przy Szkole Podstawowej Nr 1. Pan radny powiedział, iż prostokątne 

lustro, które jest przy Delikatesach Centrum dużo lepiej funkcjonuje. Kolejny temat, który 

poruszył Pan radny dotyczył „Brzeźnika”, który jest miejscem spacerów mieszkańców 

w wolnym czasie, dużo ludzi chodzi tzw. Wyrwami” to jest droga od stawów w polach, tam 

przed samymi stawami jest takie miejsce, gdzie zawsze jest błoto i mokro, ciężko tamtędy 

przejechać, zapytał czy byłaby możliwość utwardzenia tego choćby arszą. 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał, czy radni chcą jeszcze zabrać głos, w związku z tym,  że 

radni nie zabrali głosu uznał punkt szesnasty porządku obrad za wyczerpany.  

 

Ad. 17 

 

W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął II sesję Rady Gminy. Obrady trwały od godz. 1500 do godz. 1711.   
 

 

Protokołowała: Teresa Nowicka 

 

   

Zatwierdził: 

Paweł Przybyło 

Przewodniczący Rady Gminy 


